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Vrijdag 6 sept hebben we met de IOR-groep en beheerder van de gemeente een schouw gehouden in 
de buurt De Pleinen. Aanwezig waren Michael Ardewijn en zijn assistent beheerder vanuit de 
gemeente, en Carla, Ruud en Djorn vanuit de werkgroep I(G)OR. Reinder, Tim en Jean hadden zich 
afgemeld. 
 
Enkele algemene conclusies: 
- De wijk ligt er over het algemeen goed bij, mn tav verhardingen hebben we geen grote of 
structurele gebreken geconstateerd 
- Groenvoorzieningen geven een wisselend beeld, op verschillende plekken hebben perken en 
bomen moeite met aanslaan, zelfs na 10-15 jaar. Hier is wel sprake van een onderhouds- of 
vervangingsbehoefte. 
- Speelvoorzieningen liggen er technisch OK bij, wel is het qua vormgeving heel veel van hetzelfde en 
vallen de oranje hekken op waar de toestellen én kinderen achter weggestopt worden. Dit is echter 
zoals het is opgeleverd toen de wijk is ontwikkeld. 
- Onkruidbeheersing vraagt aandacht, zowel in plantvakken als op verhardingen 
- De opzet van de wijk is traditioneel, met veel (functionele) verhardingen en traditionele inrichting 
van het groen. 
 
Op korte termijn worden geen grootschalige renovaties of reconstructies van totale straatprofielen 
verwacht. Wel is het van belang dat naast verzorgend onderhoud, ook het technisch onderhoud tijdig 
wordt uitgevoerd. Soms kan worden volstaan door te reageren op meldingen en eigen 
constateringen, bv bij kleine gebreken. Soms vraagt het om een bredere/planmatige benadering, 
zoals bij de aanpak van meerdere gelijksoortige knelpunten. Vaak moeten daar door de beheerder 
ook extra middelen voor worden aangevraagd. Belangrijk dus om dit tijdig te onderkennen, en voor 
ons om het te agenderen. Op een aantal punten zijn door de gemeente al plantsoenen omgevormd.  
 
Onkruidbeheersing vraagt, net als in andere wijken in de Haarlemmermeer, om aandacht. Chemische 
bestrijding (/spuiten) is verboden en de gemeente mag alleen nog maar mechanisch (/vegen en 
borstelen) of thermisch (heet water of branden) het onkruid te lijf gaan.  
De opgave dit jaar is enorm en de verwachting is dat dit ook in volgende jaren zo zal zijn. De 
gemeente geeft aan dat ze dit ook niet alleen kunnen, maar ook meewerking én medewerking van 
ons als inwoners moet hebben. Meewerking omdat tijdens de uitvoering vaak auto's in de weg staan, 
waar vroeger met de spuitlans nog wel eens omheen gewerkt kon worden. Het gevolg is dat onkruid 
bij de trottoirbanden blijft staan. Medewerking, in de vorm van 'we kunnen zelf ook wel ons stoepje 
en straatje netjes houden'. Gifvrij natuurlijk. Wellicht dat we hier voor volgende seizoenen samen in 
op kunnen trekken, in de vorm van participatie en communicatie. 
 
Op een aantal locaties zagen we ook verharding die nauwelijks werd gebruikt. In plaats van beheren, 
kan deze wellicht ook worden omgevormd naar groen, wat ook goed is in het licht van 
klimaatadaptatie en biodiversiteit. In dat licht is het interessant hoe de bewoners kijken naar het 
soort groen. Zoals eerder al genoemd is het vrij traditioneel groen.  
De gemeente is onlangs gestart met een nieuwe natuurvisie, waar inwoners actief bij worden 
betrokken. Floriande heeft al heel veel 'urban nature', mn in combinatie met water en de lange lijnen 
in de wijk. Maar ook de buurten zelf hebben veel potentie. Is er onder ons als bewoners ruimte zijn 
voor meer variatie en acceptatie? Bijvoorbeeld een meer bijvriendelijk beheer en meer kleur. Dit zal 
echter wel beleidsmatig moeten worden opgepakt. 
 
Op de midden lange termijn moet rekening worden gehouden met vervanging van 
speelvoorzieningen. Wat er nu staat is voornamelijk geplaatst bij de oplevering van de wijk, met 



enkele toevoegingen van speelwaarde in 2011/2012. De beheerder gaf aan dat hij in principe uitgaat 
van 1:1 vervangingen. Dus als toestellen versleten zijn, worden ze of weggehaald of vervangen voor 
een gelijkwaardig toestel. We zien echter dat de samenstelling van de wijk veranderd, er een andere 
behoefte is bij de kinderen. Ook zien we dat er ruimtelijk wel wat verbetert kan worden, bijvoorbeeld 
door niet alleen de speellocatie zelf aan te pakken maar het hele plantsoen of plein mee te nemen. 
Vanuit beheer is hier echter (vooralsnog) geen rekening mee gehouden. 
 
In twee uur hebben we veel gezien en besproken met elkaar. Het was goed om samen, vanuit 
verschillende invalshoeken naar de openbare ruimte te kijken. Zoals ik in het begin al aangaf, ligt de 
wijk er over het algemeen goed bij. Wel is het aan ons om tijdig punten te adresseren zodat deze 
beleidsmatig en financieel worden opgepakt. Het ligt er nu goed bij, maar het is ook van belang dat 
de openbare ruimte goed én bij de tijd blijft. 
 
Djorn 
 


